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Zápis z řádného zasedání AS FaVU ze dne 20. 11. 2024 

Středa 20. 11. 2024, 8.00 h., U2/325, Údolní 53, Brno (+ MS Teams) 

 

přítomni: K. Bařina, K. Ďugelová, T. Hrůza, B. Ilič, L. Klodová, J. Kořínková, V. Magid,  

K. Odehnalová, V. Vaněk, O. Zábojník, M. Mazanec 

nepřítomni:  

hosté:  F. Cenek 

 

Program zasedání: 

1. Schválení programu zasedání AS FaVU dne 20. 11. 2024, Lenka Klodová; 

2. Schválení zápisů ze zasedání AS FaVU ze dnů 30. 10. 2024, Lenka Klodová; 

3. Informace vedení fakulty, Filip Cenek; 

4. Informace z RVŠ a AS VUT, Tomáš Hrůza; 

5. Různé. 

 

1. Schválení programu zasedání AS FaVU dne 20. 11. 2024, L. Klodová 

L. Klodová zkontrolovala prezenci, zasedání AS FaVU prohlásila za usnášeníschopné. 

Usnesení č. 1: AS FaVU schvaluje program zasedání dne 20. 11. 2024. 

Hlasování: pro – 9, proti – 0, zdrželo se – 0, nepřítomni – 2. Usnesení schváleno. 

 

2. Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU ze dne 30. 10. 2024, L. Klodová 

Usnesení č. 2: AS FaVU schvaluje zápis ze zasedání AS FaVU ze dne 30. 10. 2024.  

Hlasování: pro – 9, proti – 0, zdrželo se – 0, nepřítomni – 2. Usnesení schváleno. 

 

3. Informace vedení fakulty, F. Cenek 

V průběhu projednávání bodu se na zasedání dostavila B. Ilič a M. Mazanec. 

▪ Děkan informoval o vydání vnitřních norem a nastavení provozu fakulty v době dokončování klauzurních 

prací a vánočních svátků (viz https://www.favu.vut.cz/studenti/aktuality-vyzvy/f26017/d269260, 

https://www.favu.vut.cz/studenti/aktuality-vyzvy/f26017/d269280). Další informace děkan poskytl 

k vyhlášení projektů specifického vysokoškolského výzkumu pro rok 2025 vč. jmenování fakultního 

hodnoticího panelu a nastavení výše režie projektů SpV (viz https://www.vut.cz/uredni-deska/vnitrni-

legislativa-favu/vnitrni-normy-sp102). 

▪ Děkan informoval o zasedání Rady pro vnitřní hodnocení VUT dne 19. 11. 2024, na kterém byly fakultě 

schváleny akreditace DSP „Výzkum v umění a designu“ a „Research in Art and Design“ na dobu 10 let 

bez podstatných připomínek. Relevantní připomínka se týkala nenaplnění standardů školitele jednoho ze 

současných školitelů fakulty, záležitost bude řešena na Oborové radě FaVU, která zasedne dne 

https://www.favu.vut.cz/studenti/aktuality-vyzvy/f26017/d269260
https://www.favu.vut.cz/studenti/aktuality-vyzvy/f26017/d269280
https://www.vut.cz/uredni-deska/vnitrni-legislativa-favu/vnitrni-normy-sp102
https://www.vut.cz/uredni-deska/vnitrni-legislativa-favu/vnitrni-normy-sp102
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21. 11. 2024 a probere rovněž parametry přijímacího řízení pro akad. r. 2025/2026. Děkan v krátkosti 

zopakoval informace k novele ZoVŠ, týkající se oblasti DSP. Směrnice k přijímacími řízení bude senátu 

předložena po projednání v Oborové radě FaVU. 

▪ Děkan na SharePoint AS FaVU nasdílel vybrané prezentace z výjezdního zasedání Kolegia rektora VUT, 

které se konalo ve dnech 14.–15. 11. 2024. Informace se týkaly zejm. textové verze Kariérního řádu VUT, 

který plánuje vedení VUT poslat do oficiálního připomínkového řízení v nejbližších dnech, shrnutí změn 

v novele ZoVŠ, přístup VUT k samoplátcům a záměru vedení univerzity předkládat disertační práce 

v angličtině. V diskuzi ohledně Kariérního řádu VUT děkan zmínil nejasnou terminologii v praxi fakulty 

ohledně označení „ústav“, s kterým pracují v organizační struktuře jiné F/S VUT, v návaznosti na 

vymezení funkčního období vedoucích zaměstnanců. Na výjezdním zasedání proběhl rovněž každoroční 

výběr Akademického vína VUT pro rok 2025, kam byla přizvána Vědecká rada VUT i Akademický 

senát VUT. 

▪ Děkan informoval, že v rámci výjezdního zasedání Kolegia rektora VUT byli děkani informováni, že se 

univerzitě podařilo s MŠMT dojednat změny v projektu koheze mezd tak, aby peníze nemusely být 

vyčerpány do konce ledna 2025, ale mohly být použity na dokrytí nákladů zvýšených tarifů (viz Dodatek 

ke Mzdovému řádu VUT platný od října 2024) po celé první pololetí příštího roku. 

▪ Děkan na SharePoint AS FaVU nasdílel čerpání rozpočtu fakulty ve struktuře schválené akademickým 

senátem s daty aktualizovanými k 11. 11. 2024. 

▪ Děkan na SharePoint AS FaVU nasdílel informace a komunikaci s Investičním odborem VUT ohledně 

parkování a vjezdu vozidel v době rekonstrukce areálu Údolní 53, informace zahrnují situační plánek 

k provozu areálu a vyhrazené zóny. Přísnější režim vjezdu vozidel bude zaveden od června 2025, 

aktuálně probíhá přes tajemnici fakulty sběr SPZ vozidel zaměstnanců a studujících. O. Zábojník, 

dotazující se na zachování flóry ve dvorním traktu, byl odkázán na zápisy z jednání přechozího AS FaVU, 

resp. na složku na SharePointu AS FaVU, týkající se rekonstrukce. Citlivý přístup k fauně a flóře areálu 

byl ze strany Ekobuňky FaVU důkladně probírán se zadavatelem i projektantem stavby v minulém roce. 

▪ Děkan informoval o tragické události – smrti studující APE z prvního ročníku. Studujícím dotčeného 

ateliéru byla operativně poskytnuta psychologická pomoc prostřednictvím ombudsmana fakulty, schůzky 

s ateliérem se zúčastní i děkan. Rodině zesnulé bude zaslán kondolenční dopis děkana a předsedkyně 

akademického senátu. V rámci další diskuze se řešila forma účasti dotčeného ateliéru na právě 

probíhajícím dnu otevřených dveří a forma zpřístupnění tragické informace (vlajka, parte) s ohledem 

na probíhající den otevřených dveří. 

▪ Děkan informoval o porušení etického kodexu univerzity jedním z pedagogů fakulty, kterému předal tzv. 

vytýkací dopis. Děkan zvažuje opětovné proškolení akademických pracovníků v tematice konfliktu zájmů. 

▪ J. Kořínková vznesla dotaz k obsazení místa garanta studijních programů Design. Děkan sdělil, že situaci 

se současným garantem průběžně řeší a ocenil odvedenou práci a nasazení stávajícího garanta 

v uplynulém období, související s přípravou akreditace studijního programu. S ohledem na dotazy 

uchazečů a uchazeček se J. Kořínková dotázala na podobu znalostního testu, který je součástí 
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přijímacího řízení do bakalářského studijního programu Design. Přítomní v diskuzi vyjasnili, jakou roli 

a důležitost (vzhledem k nastavenému bodování) test hraje/nehraje v rámci přijímacího řízení, a že 

v rámci přijímacího řízení do akad. r. 2025/2026 bude test z všeobecného kulturního rozhledu odlišný pro 

SP Volné umění a SP Design. Konkrétní podoba testu vstupních znalostí a přehledu z dějin vizuálního 

umění a vizuální kultury je v gesci garantů programů a vedoucího katedry. Další diskuze se vedla mezi 

V. Vaňkem a děkanem ohledně propagace studijních programů se závěrem, že se k tématu společně 

vrátí na příštím zasedání senátu. J. Kořínková zmínila informaci z porady tajemníků, týkající se spuštění 

dotačního programu „Návraty“ pro podporu výzkumníků/výzkumnic vracejících se z rodičovské dovolené. 

▪ Děkan a předsedkyně AS FaVU požádali o rozšíření otevřené výzvy k doplnění Rady studijních programů 

o studující bakalářského a magisterského stupně, viz https://www.favu.vut.cz/studenti/aktuality-

vyzvy/f26017/d267283. Výzvu děkan pravidelně zveřejňuje v newsletteru fakulty, ale dosud bez odezvy. 

V rámci diskuze s přítomnými členkami a členy SK AS FaVU bylo upraveno znění výzvy tak, aby 

požadavky na ročník studia zájemců a zájemkyň o tuto funkci nebyly limitující. 

 

Z jednání se z důvodu jiných povinností omluvila B. Ilič. 

4. Informace z RVŠ a AS VUT, T. Hrůza 

Výjezdní zasedání RVŠ proběhlo 15. 11. 2024 v Litomyšli, zasedání AS VUT se konalo 5. 11. 2024. 

▪ Na jednání AS VUT požádal T. Hrůza kvestorku o informace k relokaci FaVU VUT do areálu Kraví Hory. 

Obdržel zavádějící informaci o datu stěhování, která byla posléze revidována, dotaz na termín stěhování 

FaVU do areálu Kraví Hora zůstal nezodpovězen. Na jednání zazněla informace o potřebě navýšení 

finančních prostředků na adaptaci prostor v areálu Kraví Hory. 

▪ AS VUT obdržel informaci prorektorky pro řízení lidských zdrojů o chystaném Kariérním řádu VUT, 

senát prozatím neobdržel jeho písemnou verzi. 

▪ AS VUT obdržel návrh Statutu FEKT; řeší návrh Statutu VUT, na nějž budou navazovat změny 

ve statutech všech fakult. 

▪ EK AS VUT projednávala projekt FA VUT k poskytnutí finančních prostředků z koheze mezd. Projekt 

FA VUT byl na základě jednání mezi AS VUT a FA VUT stažen. Byl odvolán tajemník FA VUT, rektor 

obdržel za předložený projekt omluvu děkana FA VUT. 

▪ Legislativní komise RVŠ připomínkuje návrh zákona o registrech vzdělávání, zejména registr 

akademických pracovníků.  

▪ Pracovní komise RVŠ pro umělecké vysoké školy jednala o způsobu předkládání a předávání informací. 

Pracovní skupina pracuje na sjednocení segmentů a sjednocení sběrů v rámci RUV, zazněla kritika 

určitých segmentů. Děkan informoval o plánovaném jednání Rady RUV dne 21. 11. 2024, kterého se 

zúčastní i člen rady M. Houser, nominovaný za Asociaci uměleckých fakult. Další debata přítomných se 

týkala rozdílů v přístupu jednotlivých segmentů RUV k evidenci uměleckých výstupů vč. otevření otázky 

na evidenci kurátorské role v oblasti výtvarného umění a designu. 

https://www.favu.vut.cz/studenti/aktuality-vyzvy/f26017/d267283
https://www.favu.vut.cz/studenti/aktuality-vyzvy/f26017/d267283
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5. Různé 

▪ J. Kořínková informovala o předpokládaném zřízení e-shopu VUT v r. 2025. 

▪ F. Cenek informoval o předpokládané změně v uplatňování odpočtu DPH na VUT, která může mít 

znatelný dopad do ekonomiky fakult i disponibilních prostředků na rekonstrukci areálu. 

▪ L. Klodová oznámila termín příštího řádného zasedání AS FaVU, které se bude konat dle schváleného 

harmonogramu ve středu 11. 12. 2024, 8.00 hod., místnost č. 325/U2, FaVU VUT, Údolní 53, Brno. 

 

 

Zapsala:  J. di Lenardo 

Schválili: L. Klodová, předsedkyně AS FaVU 

V. Vaněk, místopředseda AS FaVU – předseda KAP 

K. Ďugelová, místopředsedkyně AS FaVU – předsedkyně SK 
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